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Matchningsaktören bistår även med praktiskt och social stöd t ex 

arbetssökande, motivationshöjande insatser eller hjälp att 

skaparutiner i vardagen. 

Matchningsanställningar är en ny väg in på arbetsmarknaden för 

dem som varit utan arbete en längre tid och syftar till att möta 

problemet med att många arbetsgivare upplever en osäkerhet över 

hur långtidsarbetslösa ska funka i verksamheten. Med 

matchningsanställningar kan en hel del av den osäkerheten 

undanröjas och fler arbetsgivare kan bli villiga att öppna dörren. 

 

§ 7 

Remissyttrande över överenskommelse om bas sfi-utbildning 

för kortutbildade 

AMN 2015-096-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att inte anta den 

överenskommelse om samverkan kring sfi-bas-utbildning 

som Kommunförbundet Stockholms läns styrelse 

rekommenderat. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Ett samarbete på Södertörn har sedan 2013 pågått i syfte att 

utveckla en sfi-utbildning för analfabeter och kortutbildade – sfi-

bas. Kommunförbundet Stockholms län (KSL) bedömer att arbetet 

varit framgångsrikt och därför beslutade KSLs styrelse vid sitt 

sammanträde 2015-03-19 att rekommendera kommunerna i länet att 

anta en överenskommelse om samverkan kring sfi-bas-utbildning 

för kortutbildade och analfabeter. Överenskommelsen innebär bland 

annat att alla kommuner som antar den ska skicka potentiella 

deltagare till sfi-bas och att de kommuner som ingår 

överenskommelsen ska arbeta utifrån den modell sfi-bas-

utbildningen bygger på. Stockholms stad bedriver sedan 2009 ett 

aktivt och framgångsrikt arbete med att utveckla metoder och 

pedagogiska modeller för målgruppen. Av det skälet, men också på 

grund av att projektmodellen inte varit verksamt i mer än ett och ett 

halvt år, konstaterade stadsdirektören i ett remissvar till KSL i 

november 2014 att det inte finns skäl att införa den föreslagna 

modellen.  

Därtill kommer att arbetsmarknadsnämnden har avtal med 

upphandlade utbildningsanordnare och därför inte kan skicka 
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studerande på studieväg 1 till sfi-bas i andra kommuner om det inte 

föreligger särskilda skäl. Förvaltningen föreslår därför att nämnden 

inte antar överenskommelsen kring sfi-bas-utbildning för 

kortutbildade och analfabeter. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

7 maj 2015. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi 

m.fl. (MP) samt ledamoten Tina Kratz (V) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Johanna Sjö m.fl. (M) och Johan Fälldin (C) framlade ett annat 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt 

detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Emilia 

Bjuggren m.fl. (S), ledamoten Awad Hersi m.fl. (MP) samt 

ledamoten Tina Kratz (V) förslag till beslut. 

 

Reservation 

Johanna Sjö m.fl. (M) och Johan Fälldin (C) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

1. Att återremittera ärendet 

2. Samt att därutöver anföra följande; 

 

Valfrihet för studerande över kommungränserna är bra då det 

underlättar för de studerande, det ger dem fler valmöjligheter och 

det sporrar utvecklingen. 

Våra studerande upplever inte kommungränserna, de känner att de 

bor i Stockholm och vill kunna ta del av erbjudanden som finns i 

hela Storstockholm.  Att ingå i samma upptagningsområde som 

övriga Storstockholm skulle gynna innevånarna i samtliga 26 

kommuner, inte enbart de i Stockholms stad. 

Det är oundvikligt att olika system från olika kommuner inte passar 

helt väl ihop när de ska sammanfogas, men likväl är det angeläget 

att skapa en gemensam plattform för studerande. 
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I ett sådant arbete är det nödvändigt att arbeta fram en gemensam 

arbetsmodell utifrån befintliga strukturer. I en övergångsfas kan 

befintliga upphandlingar och liknande givetvis påverka hur snart 

eller smidigt en kommun kan ansluta sig, men i det långa loppet är 

det önskvärt att samtliga 26 kommuner i Stockholms län enas. 

Remissyttrandet går in vilka bekymmer som skulle uppstå om 

Stockholm följde KSL’s styrelses rekommendation, men är inte lika 

tydliga med hur det skulle gå att genomföra den om nämnden ändå 

väljer att gå på styrelsens förslag. Därför föreligger inte tillräckligt 

underlag för att bifalla styrelsen, även om nämnden hade velat göra 

så vilket är olyckligt. 

Även om förvaltningen anser det ogörligt att anta denna 

överenskommelse i nuläget bör strävan vara att även Stockholms 

stad ingår i en länsövergripande samverkan och verkar för att de 

landvinningar som stadens egna verksamheter gjort kommer KSLs 

utvecklingsarbete till del. 

Särskilt uttalande 

Gulan Avci (FP) lämnade följande särskilda uttalande. 

Under Alliansens tid vid makten gjordes stora ansträngningar för att 

utveckla en individanpassad sfi-utbildning utifrån varje deltagares 

unika förutsättningar och med ett tydligt fokus på jobb och tidiga 

insatser. Detta arbete bör få fortsätta och komma allt fler till del. 

Det är viktigt att staden ägnar särskild uppmärksamhet åt nyanlända 

som saknar skolunderbyggnad. Som förvaltningen anför pågår det 

ett aktivt utvecklingsarbete med sikte på att utveckla såväl 

pedagogik som anknytningen till arbetsmarknaden. Vi ser ingen 

anledning till att det arbetet ska avbrytas till förmån för en relativt 

oprövad modell. Vi ställer oss bakom förvaltningens förslag om att 

Stockholms stad ska fortsätta på den inslagna vägen. 

Ersättaryttrande 

Ofelia Namazova (KD) lämnade följande ersättaryttrande. 

 

Valfrihet för studerande över kommungränserna är bra då det 

underlättar för de studerande, det ger dem fler valmöjligheter och 

det sporrar utvecklingen. 

Våra studerande upplever inte kommungränserna, de känner att de 

bor i Stockholm och vill kunna ta del av erbjudanden som finns i 

hela Storstockholm.  Att ingå i samma upptagningsområde som 

övriga Storstockholm skulle gynna innevånarna i samtliga 26 

kommuner, inte enbart de i Stockholms stad. 
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Det är oundvikligt att olika system från olika kommuner inte passar 

helt väl ihop när de ska sammanfogas, men likväl är det angeläget 

att skapa en gemensam plattform för studerande. 

I ett sådant arbete är det nödvändigt att arbeta fram en gemensam 

arbetsmodell utifrån befintliga strukturer. I en övergångsfas kan 

befintliga upphandlingar och liknande givetvis påverka hur snart 

eller smidigt en kommun kan ansluta sig, men i det långa loppet är 

det önskvärt att samtliga 26 kommuner i Stockholms län enas. 

Remissyttrandet går in vilka bekymmer som skulle uppstå om 

Stockholm följde KSL’s styrelses rekommendation, men är inte lika 

tydliga med hur det skulle gå att genomföra den om nämnden ändå 

väljer att gå på styrelsens förslag. Därför föreligger inte tillräckligt 

underlag för att bifalla styrelsen, även om nämnden hade velat göra 

så vilket är olyckligt. 

Även om förvaltningen anser det ogörligt att anta denna 

överenskommelse i nuläget bör strävan vara att även Stockholms 

stad ingår i en länsövergripande samverkan och verkar för att de 

landvinningar som stadens egna verksamheter gjort kommer KSLs 

utvecklingsarbete till del. 

 

§ 8 

Tertialrapport 1 2015 

AMN 2015-0013-01.02 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna 

tertialrapport 1 per den 30 april med prognos för 2015 och 

att överlämna den till kommunstyrelsen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att fastställa målvärdet 

för indikatorn Andel medarbetare som inte upplever sig 

diskriminerade på sin arbetsplats till 84 procent. 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har fastställt fyra övergripande inriktningsmål 

för 2015. 

1. Ett Stockholm som håller samman 

2. Ett klimatsmart Stockholm 

3. Ett ekonomiskt hållbart Stockholm 

4. Ett ekologiskt hållbart Stockholm 


